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Városi kitüntetettek

Dr. Szilassy Géza osztályvezetõ fõorvos lett a város
újabb díszpolgára, megszentelték az új kenyeret, a Kos-
suth téren jó hangulatú koncertek voltak, majd egy ne-
gyedórás tûzijáték zárta az augusztus 20-ai programokat
Nyíregyházán. Dr. Kovács Ferenc polgármester ünnepi
beszédében úgy fogalmazott: büszkék vagyunk arra, hogy
Szent István királyunk ezer évvel ezelõtt szilárd alapok-
ra helyezte a magyar államot, és hazánkat a keresztény
Európa részévé tette.

– Szent István államalapítása a magyarság megmara-
dását jelentette, a ma küldetése pedig az, ami az elõzõ
koroké volt: az országépítés – mondta ünnepi beszédé-
ben dr. Kovács Ferenc, Nyíregyháza polgármestere. –
Büszkék vagyunk arra, hogy Szent István királyunk ezer
évvel ezelõtt szilárd alapokra helyezte a magyar álla-
mot, és hazánkat a keresztény Európa részévé tette. Szent
István bátor döntése nélkül nem lenne ma önálló, függet-
len, erõs Magyarország, ahogy Önök nélkül sem lennénk
ma itt. Szükség volt és szükség van bátorságukra, hitük-
re, elszántságukra, amit generációról generációra örökí-
tenek át – mondta a színpadon dr. Kovács Ferenc. Nyír-
egyháza, mint vármegyeszékhely, továbbra is erõs és stabil
alapokkal rendelkezik, sorra települnek be városunkba
új cégek, színvonalas, munkahelyteremtõ beruházásokat
magukkal hozva – tette hozzá a polgármester.

Dr. Szilassy Géza lett a díszpolgár
Az ünnepi mûsor részeként nívós kitüntetéseket adtak

át és kiderült az is, ki a város új díszpolgára. – Dr. Szilassy

Géza osztályvezetõ fõorvos már több évtizede elhivatott
az orvosi szakma iránt – így mutatták be Nyíregyháza Város
Díszpolgárát. Orvosi pályája kezdetétõl, 1983-tól 1998-ig
sebész-érsebész adjunktusként dolgozott a megyei kórház
II. Sebészeti Osztályán, ezzel egy idõben megkezdte fel-
készülését a szakvizsgára és egészségügyi szakmenedzseri
képzésen is részt vett. Számos egyesület és alapítvány ki-
emelkedõ személyisége, alapítója volt, mint a „Lépésrõl
lépésre” Rehabilitációs Közhasznú Egyesületnek és a Peri-
féria Alapítvány kuratóriumnak. Utóbbi elnökeként nagy
szerepe volt abban, hogy 2014-ben a  kommunista  dikta-
túra Szabolcs-Szatmár-Bereg megyei áldozatainak emlé-
kére szobrot emeltek Nyíregyházán, a Széchenyi és a Szar-
vas utca találkozásánál, a régi pártház épületénél. Az ün-
nepségen Inczédy György Életmûdíjat kapott dr. Papp Ka-
talin fõorvos, Krokovay Gizella adjunktus, zongoratanár
és Závodny Mária kórházlelkész (képünkön).

Világzene és tûzijáték
A színpadi mûsor este koncertekkel folytatódott, világ-

zenei koncertet adott a Kossuth-díjas Lakatos Mónika,
majd a Bürkös Zenekar lépett színpadra, a Folkfélhét ré-
szeként, a programokat az esti tûzijáték zárta. A Kossuth
tér teljesen megtelt, a negyedórás, több mint háromezer
lövéses tûzijáték teljesen bevilágította a belvárost, a jó
idõnek köszönhetõen szinte az egész városból látni lehe-
tett a fényeket. Napközben pedig mintegy kétezren vá-
lasztották a Sóstói Múzeumfalut, ahol egész napos prog-
rammal várták a vendégeket az új kenyér ünnepén.

(Szerzõ: Nagy Boglárka)

Három Mercedes

Tirpák Fesztivál,
sztárokkal!

Hazai sztárokkal lesz teljes az idei Tirpák Feszti-
vál! – jelentette be hivatalos közösségi oldalán dr.
Kovács Ferenc.

Mercedes buszokkal bõvült és fiatalodott a városi
flotta iskolakezdésre – jelentette be hivatalos közös-
ségi oldalán dr. Kovács Ferenc. Nyíregyháza polgár-
mestere részletezte: 2023 augusztusában 3 Mercedes
Benz szóló autóbusszal bõvült Nyíregyháza jármûál-
lománya, a flotta darabszáma (82) nem változott, mi-
vel a beszerzett jármûvekkel egy idõben három da-
rab,  idõsebb, 21 éves Solaris Urbino 12-es típusú autó-
buszt vezettek ki a rendszerbõl, mindhárom többet fu-
tott már egymillió kilométernél. Ezeket váltották ki
szintén dízel üzemû, de már modernebb, 4 éves, utas
légkondicionálóval is ellátott, alacsonypadlós autóbu-
szokra. A fehér Mercedesekkel napszaktól függetlenül
a város bármely vonalán találkozhatnak a kedves uta-
sok a közösségi közlekedésben szeptembertõl – zárta
Facebook-posztját a polgármester.

Nyíregyháza polgármestere hozzátette, a 2023-ban
is háromnapos gasztronómiai nagyrendezvény elsõ
napja eleve különleges, hiszen az egyedi, színes
SzakMaFest vezeti fel – errõl késõbbre ígért részlete-
ket. Mint a posztban írta, péntek este a legendás Kor-
da György-Balázs Klári páros visz el minket a reptérre,
szombat este pedig Rúzsa Magdi ad szintén élõ kon-
certet – Takács Nikolas fellépése után, s természete-
sen Népi Ízek Találkozója, majd vasárnap a VII. Nyír-
egyházi Bogrács- és Grillbajnokság színesíti a kínála-
tot. Idén is mindenkit várunk a Kossuth térre, szeptem-
ber 15–17. között! – zárta bejegyzését a polgármester.
Aki pedig jelentkezni szeretne a vasárnapi bajnokság-
ra, lapozzon a 2. oldalra, ahol a részletes program is
olvasható.
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Újra Folkfélhetet tartottak
2021 után másodjára rendezték meg a Nyíregyházi

Folkfélhetet, amit a szokásos, nemzetközi néptáncfesztivál
idejében, de rövidebben, és elsõsorban a hazai elõadók-
ra gondolva szervezett meg a Nyírség Táncegyüttes au-
gusztus 18-a és 20-a között. A népi kultúra kedvelõire
felejthetetlen élmények vártak, különleges táncos pro-
dukciókkal és igazi zenei csemegékkel.

A hagyományos Szent
István-napi ünnepi progra-
mok mellett rendezték a
néptáncot kedvelõk szá-
mára a Nyíregyházi
Folkfélhetet, amelyen
több hazai és külföldi
néptáncegyüttes, vala-
mint népzenei elõadó lé-
pett fel. A rendezvényt
2021 után másodjára szer-
vezte meg a Nyírség
Táncegyüttes. Az augusztus 18-i fesztiválnyitó gálamûsor
az Itthon, Nyíregyházán címet viselte, melyben a Nyírség,
a Szabolcs, a Tánctanoda, a Nyírség Lókötõ, Topogó és
Ispiláng, a Perdülõ, valamint a mátészalkai Szatmár Tánc-
együttes, illetve a Szikes Zenekar közös produkcióját lát-
hatta a közönség. A szombati napon is folytatódott a látvá-
nyos elemekben gazdag fesztivál, a Duna Mûvészegyüttes
lépett színpadra Héttorony címû elõadásával, amelyben a
társulat Makovecz Imre gondolkodásmódját, mûveinek
komplexitását fogalmazta meg a tánc nyelvén. A zárónapi
program este a sepsiszentgyörgyi Háromszék Táncegyüttes
Hazától hazáig címû mûsorával kezdõdött, majd a Lakatos
Mónika FolkTrió és a Bürkös Együttes népzenei koncertjei-
vel zárult a fesztivál.

Újabb relikviák a Kállayban
Újabb darabok érkeztek a Kállay Gyûjteménybe,

melyekbõl egy hónapig megtekinthetõ tárlat nyílt múlt
hét szerdán. A kiállítási anyagok folyamatosan bõvül-
nek, melyek hozzásegíthetik a nyíregyháziakat az
identitástudatuk erõsítéséhez.

Dr. Kállay István jogtörténész hagyatékának egy rész-
letét mutatja be a múlt hét szerdán nyílt kamarakiállítás.
A család levelezése, fotóanyagából újonnan elõkerült
anyagok, Kállay Kristóf pénzgyûjteménye is megtekint-
hetõ. Dr. Kállay István nemcsak a gyõri jogi egyete-
men tanított, hanem Japánban is, így számos japán tárgy
vagy eszköz is fellelhetõ a vitrinekben. – Mikor a csa-
lád tagjai Nyíregyházára jönnek, szinte mindig hoz-
nak valamit – mondta Dohanics László gyûjtemény-
vezetõ. A gyûjteményvezetõ híradónknak elmondta,
a bõvülõ relikviatárból terveznek még idõszakos kiál-
lításokat nyitni a késõbbiekben. 2024 augusztusában
szervezik meg a Kállay világtalálkozót, melyre már
több mint 150-en
regisztráltak a vi-
lág minden pont-
járól.

A kiállítás meg-
nyitóján dr. Ulrich
Attila alpolgár-
mester úgy fogal-
mazott, hogy a
múlt ismerete erõ-
sítheti a magyar,
a vármegyei és a
nyíregyházi iden-
titástudatot.

J e l e n t k e z é s i  l a p

TIRPÁK FESZTIVÁL
NYÍREGYHÁZA 2023

(2023. 09. 17., vasárnap)

Tisztelt részt vevõ csapat!
Kérjük, hogy a rendezvényen való részvételi szándékukat legkésõbb 2023. szep-
tember 6-ig jelezni szíveskedjen az alábbi adatlap kitöltésével. A rendezvényen
való részvétel feltétele a jelentkezési lap kitöltése, aláírása és eljuttatása a szer-
vezõknek.

Jelentkezõ csapat adatai:

Csapat neve: ......................................................................................................

Csapatképviselõ neve: .......................................................................................

Telefonszám: ......................................................................................................

E-mail-cím: ........................................................................................................

Várható csapatlétszám:    .............................. fõ

Az elkészítésre kerülõ étel(ek) megnevezése, adagszáma:

..........................................................................................................................

..........................................................................................................................

A bajnokság résztvevõi saját sátorral és eszközökkel vesznek részt a versenyen.

Várható helyigény!  sátorhely kb. ............ m2 egyéb helyigény kb. ............. m2,
                   (vagy pavilon-faház a megjelenési formája, hely igénye ......... m2)

Ki- és bepakolás idejére a behajtáshoz a gépjármû rendszáma: .........................

Kérjük, a nevezési lap kitöltésével is segítse munkánkat és
a rendezvény sikeres lebonyolítását!

A jelentkezési lapot 2023. szeptember 6-ig a megadott e-mail-címre kérjük
megküldeni szíveskedjenek: nyirsegicivilhaz@enyft.hu

Telefonon érdeklõdhet: 06-42/402-115

Mandalavarázs
„Mandalavarázs” címmel

nyílt kiállítás múlt hét szerdán a
Kállay Gyûjteményben, ahol
helyet kaptak különbözõ stílusú,
színvilágú mandalák, melyek
több érzelmet tükrözhetnek, be-
leértve a mandalafestõ lelki ál-
lapotát.

– A mandala egységet, szerke-
zetet foglal magába – körformát –, szabályszerûséget, rend-
szert az életbe, a lelki világunkba. Ez indított el: egységet
és kikapcsolódást teremteni. A mandalaszínezõk is a
stresszoldásra vannak. Nemcsak az alkotás folyamata, a
nézése is. A különbözõ fényhatásokkal pozitív érzést kel-
tenek az emberben, ez a mandala lényege – mondta Petris
Erika mandalafestõ. Az alkotó 60 munkáját lehet megte-
kinteni egy hónapig a Kállay Gyûjteményben, egyes dara-
bok akár több mint 40 óra alatt készültek el. – Merüljünk
el a mandalákban, lássuk meg a jelentésüket – ezt mond-
ta a kiállítás megnyitóján dr. Kása Brigitta aljegyzõ. Az al-
kotásokban a formáknak és a színeknek is nagy jelentõsége
van. Az alkotó számára a kék szín az energikusságot, a
sárga a megnyugvást, a zöld az egészséget szimbolizálja.
Úgy fogalmazott, hogy a végeredmény harmóniát sugároz,
igyekszik mindig egységet alkotni, ehhez viszont nem hasz-
nál sablont. Dohanics László, a Kállay Gyûjtemény vezetõ-
je úgy gondolta, érdemes teret adni az alkotásoknak, meg-
mutatni azokat szélesebb körben. – Az elmúlt években tö-
rekedtünk arra, hogy ne csak a szakmai kiállításokat ren-
dezzük meg, hanem olyan amatõr, félamatõr vagy profiz-
musra hajazó alkotóknak a munkáit is bemutassuk, mely a
városhoz vagy a vármegyéhez kapcsolódik.
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NYÍRTÁVHÕ elszámolás:
megtörténtek a visszautalások

Végzett a 2022/23-as fûtési idény elszámolásával a
NYÍRTÁVHÕ. A fogyasztók augusztus végére már vissza-
kapták a fûtés- és melegvíz-elszámolás során felgyülem-
lett többletkifizetéseiket, akinek pedig tartozása volt,
annak a ráfizetésrõl szóló számlát is kiküldték.

A 2022/23-as fûtési idõszak a sokéves átlaghoz képest
enyhének számított, viszont hosszabb volt, jellemzõen
már szeptemberben és még májusban is szükség volt a
fûtésre, így a fogyasztók kisebb mértékû ráfizetésre szá-
míthattak. – Elvégeztük a 2022/23-as év fûtési elszámo-
lását, június 30-án olvastuk le a költségosztóinkat, illet-
ve a melegvíz-mérõinket, ez alapján készítettük el. Ezt
már múlt idõben mondhatom, hiszen ez alapján a lakos-
sági fogyasztóink felé már meg is történtek a visszautalá-
sok – tájékoztatott Joó László, a NYÍRTÁVHÕ Kft. ügyve-
zetõ igazgatója.

Kifizették a többletet
A fogyasztók tehát augusztus végére már visszakapták

a fûtés- és melegvíz-elszámolás során felgyülemlett több-
letkifizetéseiket, akinek pedig tartozása volt, annak a
ráfizetésrõl szóló számlát is kiküldték. – A költségosztó
szaldója mintegy 90 millió forint. Ez úgy adódik össze,
hogy körülbelül 140 millió forintot térítünk vissza a fo-

gyasztóinknak és mintegy 50 millió forint befizetnivaló
van. Ezek kifizetése meg is történt – emelte ki a távhõ-
szolgáltató ügyvezetõ igazgatója.

Három számla érkezik
A használati meleg víz kapcsán a 2023-as év elsõ fél-

évét számolták el a június 30-ai fordulónappal, ezen
összegeket is visszautalták már a fogyasztók számára. –
Augusztus hónapban nem kell meglepõdni, mert a költ-
ségosztós fogyasztóink és az ezzel nem rendelkezõ fo-
gyasztóink is három darab elszámoló számlát kapnak,
ebbõl két elszámoló és egy tárgyhavi. Erre kormányren-
delet kötelez bennünket, hiszen ez két elszámoló szám-
la, az egyik a fûtési, a másik a használati melegvíz-el-
számolás, a harmadik pedig a tárgyhavi számla – tette
hozzá.

Rekonstrukciók
Joó László azt is hozzáfûzte, a nyári idõszakban a táv-

vezetékek és a városban található háromszáz darab táv-
fûtési akna karbantartását, felújítását, valamint a
Hõközpont rekonstrukcióját végzik a szakemberek. A
NYÍRTÁVHÕ által koordinált karbantartási és felújítási
munkálatok még az õszi fûtési idény kezdete elõtt befe-
jezõdnek.

(Szerzõ: Farkas Fanni)

Kétszer kétmillió
négyzetméter

Nyíregyháza belterületén 1.993.579 négyzetméter
zöldfelület, valamint 1.998.633 négyzetméter külterüle-
ti rész tartozik a NYÍRVV Nonprofit Kft. kezelésébe. A
fûnyírás gyakorisága nagyban függ az idõjárási ténye-
zõktõl, és van egy elõre meghatározott sorrend is – kap-
tuk a tájékoztatást a városüzemeltetõ társaságtól.

A nyírás gyakoriságát az idõjárási tényezõk nagyban
befolyásolják. A sûrûbben lakott és a turisztikai szem-
pontból kiemelt területeken (belváros és Sóstó) intenzí-

vebb a kezelés, évi akár 12 alkalommal, az egyes város-
részeken (Malomkert, Jósaváros stb.) akár 8, továbbá a
külterületen akár 6 alkalommal is történik fûnyírás.

Géppel és kézzel
Az idõjárás mindig befolyásoló tényezõ, mint az idén

a sok esõ. Egy-egy adott területen elõször fûgyûjtõvel el-
látott professzionális fûnyíró gépekkel végzik a fûnyírást,
illetve elõnyírást, majd ezt követi a kézi igazítás a fák,
padok, szelencék, oszlopok, parkolók környezetében. Ese-
tenként elõfordul, hogy a gépi és a kézi nyírás nem ugyan-
azon a napon történik. Ezzel együtt szívesen veszik a la-
kossági jelzéseket is. A varosuzemeltetes@nyirvv.hu
e-mail-címen, valamint a Nyíregyháza Applikáció felü-
letén is van lehetõség az észrevételek bejelentésére.
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„Nem vagyok politikus” – vallja magáról dr. Ujhelyi
János (Szövetségben Nyíregyházáért), akit bõ négy évti-
zede több generáció ismert meg orvosként. A közgyûlés-
ben egy ciklus óta egyéni képviselõ ars poeti-
cája, hogy nem szól bele, amihez nem ért,
viszont elvárja, hogy meghallgassák a szak-
területén, ami az egészségügy. De nem-
csak beszél róla: 73 éves korára 70 mara-
ton és megannyi félmaraton van a háta
mögött, õ pedig elõttünk, futás közben,
bármely átlagos reggelen.

1975-ben végzett, s kezdett dolgozni
Kisvárdán, majd 1980-ban érkezett a vár-
megye északi részébõl Nyíregyházára dr.
Ujhelyi János, aki három szakvizsgát is
szerzett. Így nemcsak az idõközben fel-
nõtté vált fiatalok (és szüleik) ismerhetik,
mint gyermekorvost, hiszen az iskolaegészségügyben is
elévülhetetlen érdemei vannak, beszélgetésünk elõtt pe-
dig éppen sportorvosi rendelést adott.

Egészségügyi szakember
Sõt, a napi szintû gyógyítás mellett kivette a részét a

szakmai irányításból is. A mai napig megyei szakfelügyelõ
gyermekorvos, s korábban évtizedeken keresztül volt aktív

tagja e hivatás szervezeteinek, mint például a szakmai
kollégiumban, egyedüli alapellátási gyerekorvosként.
Kivette a részét a Magyar Gyermekgyógyászati Társaság
és a Házi Gyermekorvosok Egyesülete munkájából, s bár
ezekbõl „visszavonulóban” van, továbbra is tevékeny egy
praxisközösség vezetõjeként. Emellett benne van tudo-
mányos projektekben, szakmai konferenciák résztvevõje
és elõadója, tehát 70 felett is pallérozza az elméjét, mi-
közben tesz a testéért is a rendszeres, több tíz kilométe-
res futásokkal – versenyeken kívül is.

Fontosak az arányok
– Azért vállaltam el a képviselõjelöltséget 2019-ben,

mert úgy hittem, négy évtized tapasztalatával tehetek
még valamit a közösségért a napi munkán túl is. Fájdal-
mas felismerés volt, hogy rájöttem, nem elég, ha jót

Képviselõi sorozat: 8. választókerület: dr. Ujhelyi János
akarsz, ha nincs rá fogékonyság. A célom segíteni azok-
nak, akik nem tudják magukat védeni, de sokszor a jó
szándékú javaslatokat is gyanúsan méregették. Pedig a

szociális érzékenység fontos, és továbbra is ál-
lítom, hogy az arányokon változtatni kell,

miközben megértem, hogy mindennek a
gazdasági alapjait is meg kell teremteni.
De ez nem mehet az itt élõk életminõ-
ségének rovására, hiszen az egészség
biológiai alapjai is fontosak, gondolva
például az étkezésre, ami pénzkérdés is.

Több figyelem
és tisztánlátás

Dr. Ujhelyi János (Szövetségben Nyír-
egyházáért) ebben a ciklusban került
egyéni képviselõként a közgyûlésbe, de

a Szociális, Egészségügyi és Sport Bizottságnak már elõt-
te is tagja volt. A fõorvos azt mondja, több figyelmet kel-
lene fordítani erre a területre, s ebben a szerepében is az
elhivatottság mozgatja. – Érdemes lenne például rend-
szeresen felülvizsgálni az Esélyegyenlõségi Programun-
kat, folyamatosan nézni a megvalósulást, mûhelymun-
kákat végezni több területen, akár más városokkal is össze-
hasonlítva a mi dolgainkat, eredményeinket. Nem kér-
dés, hogy nagyon szeretem Nyíregyházát, de a tisztánlá-
tás fontos a döntések meghozatalánál. Az alapellátás és
a szociális szféra is folyamatos változásban van, mint
ahogy ezekben a rendszerekben az önkormányzat fel-
adatai is. Ezért is mondom, hogy nem szólok bele, ami-
hez nem értek, de elvárnám, hogy a szakterületemen hall-
gassanak meg, mert nem a „szereplésért” szólalok fel és
apró-cseprõ dolgok miatt. Kár, hogy kevés javaslat lett
megfontolás tárgya.

A közösségért
– Egyébként a jelöltséget sem „megélhetésbõl” vál-

laltam, hiszen a tiszteletdíjamat is visszaforgatom az
általam képviselt területre, ahol igyekszem közösséget

is teremteni. A döntõen az Érkertet jelentõ, de egy há-
romszög alakú zónával egészen a belvárosig, a Bethlen
Gábor utcáig elérõ választókerületet heti rendszeresség-
gel bejárom, a fogadóórákat is magam rendezem a vas-
utas mûvelõdési házban. A karácsonyi ajándékozás, az
anyák napi ünnepség szépen meghonosodott, amit fõ-
zések egészítenek ki. Igyekszem figyelni a kulturális
életre, a szociális támogatásokra, és a Vécsey közi álta-
lános iskolára is.

Orvosolni a problémákat
– Kikérem az emberek véleményét, meghallgatom a

bajaikat. Rendszeresen eljárok a kisebb-nagyobb problé-
mák orvoslásaként a NYÍRVV-nél is, de tudom, sok eset-
ben valóban nem férnek bele dolgok, hiszen a városüze-
meltetõ cégnek egész Nyíregyházára kell koncentrálnia.
Pedig nekem is van leadott éves tervem, amely folyama-
tosan kiegészül. Sokan keresnek, és tudom, hogy képvise-
lõként soha nem lehetek elég jó, nem mindenkinek tet-
szik, ha éppen a saját gödre, fája, bokra nincs megoldva.
Nagyon örülök, hogy a város végzi a dolgát, és sokszor
erre biztatok mindenkit a saját lakókörnyezetében is, mert
gyakorta szembesülök azzal, hogy a „gond” tulajdonkép-
pen saját kézzel is megoldható. De figyelek a teljes kö-

zösségre, hiszen például a nagykörút befejezésénél, négy-
sávossá tételénél – aminek magam is nagyon örülök – la-
kossági fórumot hívtam össze, hogy tájékoztassuk az ott
élõket a forgalmi változásokról, lezárásokról.

Örülni a fejlesztéseknek
– De ugyanígy nagyon büszke vagyok a már Kulturális

Negyednek nevezett Benczúr és Bessenyei térre, szépen
fel lett újítva. Ez is a körzetem része, s bizony messzirõl
érkezett vendégeimnek mindig eldicsekszem vele, noha
tudom, hogy városi program volt, és közös sikerünk része.
Nem az a lényeg, hogy egy beruházás kinek köszönhetõ,
hanem az, hogy megvalósuljon. Egyébként ez a nyolcas
választókerület szerintem átlag feletti mértékben gondo-
zott és szép, rendezett, az érkerti rehabilitációs program is
sokat tett ehhez hozzá. Ami pedig nem tetszik, vagy fel-
hívják rá a figyelmemet, próbálom szóvá tenni. Mindig az
életszerûséget keresem, és a kritikánál is a jó szándék
vezérel. Ami kitelik tõlem, tõlünk, annyit csinálunk, ha
nem is lehetünk ezzel teljesen megelégedve.

(Szerzõ: Tarczy Gyula)

Dr. Ujhelyi János (Szövetség-
ben Nyíregyházáért)

Az érkerti városrész nagyszabású rehabilitációja sokat
színesített a városképen is

A nagykörút még hiányzó részének négysávossá
építése jelentõsen érinti a választókerületet

A felújított Benczúr-Bessenyei terek együttese Kulturális
Negyedként a nyíregyháziak közös büszkesége

Nyíregyházán 43 éve dolgozik a pályán

Rengeteg versenyen indult, de rendszeresen lehet vele
Nyíregyházán is találkozni kocogás közben
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Ingyenes LED-csereprogram: szeptember 15-ig lehet regisztrálni
Kevesebb energia, kisebb fogyasztás, kedvezõbb fenntartás

Mint hírül adtuk, meghosszabbították a regisztráció
határidejét az önkormányzat és a CYEB által hirdetett
ingyenes lakossági LED-csereprogramra. Szeptember 15-
ig a ledcsere.hu oldalon jelentkezhet, aki csökkentene a
villanyszámláján, vagy környezetvédelmi megfontolás-
ból választaná a LED-fényforrást. A regisztrációval kap-
csolatban több lakossági kérdés érkezett Nyíregyháza
önkormányzatához, melyekre Meixner István, a CYEB
Magyarország kiemelt igazgatója válaszolt.

Számos elõnnyel jár, ha valaki LED-del világít ottho-
nában. Egy LED-es izzónak a fogyasztása minimum 90
százalékkal kevesebb ugyanolyan fényerõnél, mint egy
hagyományos izzóé. Másrészt a pénztárcánkat is óvhat-
juk, mivel a hagyományos izzókhoz képest ugyanakkora
megvilágítás eléréséhez egy LED-nek akár 80–85 száza-
lékkal kevesebb energia is elég. A meghosszabbított ha-
táridõ szerint szeptember 15-ig lehet regisztrálni a
ledcsere.hu oldalon az ingyenes LED-izzókért.

Rengeteg regisztráló
– Rengetegen regisztráltak Nyíregyházán a ledcsere.hu

oldalon erre a LED-csereprogramra, hála az önkormányzat-
nak, hogy megfelelõen és nagyon sok helyen hirdette meg,
és a nyíregyházi média is mellé állt a dolognak. Viszont nem
szeretnénk mi sem és az önkormányzat sem, hogy bárki ki-
maradjon, lecsússzon errõl a lehetõségrõl, ezért hosszabbítot-

tuk meg szeptember közepéig a lehetõséget, úgyhogy regiszt-
ráljanak azok is, akik még nem tették meg és jussanak hozzá
az ingyenes LED-es izzókhoz – fogalmazott Meixner István.

Egy e-mailrõl több regisztráció
A CYEB Magyarország kiemelt igazgatója hozzátette,

arra is van lehetõség, hogy egy e-mail-címrõl több re-
gisztráció is létrehozható legyen, ezzel segítve az idõ-
sebbeket vagy olyan városlakókat, akik nem rendelkez-
nek saját e-mail-címmel. A LED-csereprogram környezet-
védelmi szempontból is nagyon fontos.

90 százalékkal kevesebb fogyasztás
– Ez teljesen zöld, hiszen óriási károsanyag-kibocsátás-

tól mentjük meg a saját környezetünket azáltal, hogy LED-
es izzókat használunk. Mivel egy LED-es izzónak a fo-
gyasztása minimum 90 százalékkal kevesebb ugyanolyan
fényerõnél, mint egy hagyományos izzóé. Képzeljük el,
nem 100 wattot, hanem 9 wattot kell elõállítani egy izzó-
val. Mennyivel kevesebb károsanyag megy ki, mennyivel
tartjuk tisztábban a saját környezetünket? S nem utolsósor-
ban a pénztárcánkat – ez nagyon nem mindegy.

Kattintsunk a linkre a végén
A LED-csere regisztráció során különös gondot fordíta-

nak a személyes adatok védelmére, a CYEB nem járul

hozzá ahhoz, hogy bármilyen más célra használják fel a
rendelkezésre álló dokumentációt. Azoknak, akiknek a
regisztrációja sikeres volt, e-mailben értesítést kapnak,
melyben van egy link, amire rákattintva véglegesíthetik
a regisztrációt. Ezt ne felejtsük el, mert enélkül érvény-
telen a programban való részvételünk.

Még idén hozzájuthatnak
Érdemes regisztrálni szeptember 15-ig mindenkinek,

ugyanis Nyíregyházán a LED-es izzók kiosztása az ön-
kormányzatnak köszönhetõen még idén megtörténik. Az
érdeklõdõk a programban való részvétel teljes és részle-
tes folyamatát megismerhetik a Nyíregyházi Napló ko-
rábbi számaiból, valamint folyamatosan a nyiregyhaza.hu
városi webportálon.



6 Hirdetés2023. augusztus 28.
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Még egy hétig nyitva a Parkfürdõ
A Tófürdõ szeptember közepéig várja a felüdülni vágyókat

Közeleg a strandszezon zárása, de ez
az idén átnyúlik szeptemberre. A Parkfür-
dõ teljes kapacitással szeptember 3-ig, a
Tófürdõ pedig szeptember 13-ig fogadja a
vendégeket – kaptuk a tájékoztatást a Sós-
tó-Gyógyfürdõk Zrt.-tõl.

A Sóstó-Gyógyfürdõk Zrt. tájékoztatja
tisztelt vendégeit, hogy a nyíregyházi Park-
fürdõ a 2023. évi szezonban szeptember
3-ig, vasárnapig fogadja vendégeit teljes
kapacitással.

Plusz 1 hét 3 medencével
Szeptember 4-tõl az Aquarius Élmény-

fürdõ valamennyi szolgáltatása változat-
lanul igénybe vehetõ, illetve szeptember
4-tõl szeptember 10-ig a  Parkfürdõ terüle-
tén található családi medence, az 50 mé-
teres versenymedence, valamint a mellet-
te található tanmedence továbbra is üze-
mel. A Parkfürdõ említett medencéinek
zárásáról a társaság az idõjárás függvényé-
ben a késõbbiekben dönt, ezzel kapcso-
latban az aquariusspa.hu weboldalon tá-
jékoztatják a vendégeket.

Nyugdíjas hétfõ
2023. szeptember 4-tõl a korábbi

gyakorlat szerint ismét él a „Nyugdí-
jas hétfõ” elnevezésû akció az Aqua-
rius Élményfürdõben.

Korábban sötétedik
A nyíregyházi Tófürdõ szeptember 13-

ig, szerdáig fogadja vendégeit. Viszont
szeptember 1-tõl 9.00–19.00 óráig tart nyit-
va, tekintettel arra, hogy már korábban sö-
tétedik. Mivel rövidül a nyitvatartási idõ,
szeptember 1-tõl a 16.00 órától váltható
délutános jegyek esetében a 18.00 órától
érvényes belépõdíjak lépnek érvénybe.

Nyíregyháza a Kárpát-medence egyik
legnagyobb kulturális seregszemléjén

Nemrégiben rendezték meg Kolozsvá-
ron a Kolozsvári Magyar Napokat, me-
lyen a Nyíregyházi Turisztikai Nonprofit
Kft. és a Sóstó-Gyógyfürdõk Zrt. közösen
népszerûsítette a város turisztikai attrak-
cióit.

A 2023-ra sétálóutcaként felújított Far-
kas utcában Szabolcs-Szatmár-Bereg vár-
megyébõl több település is bemutatkozott,
ugyancsak ebben az utcában alakították
ki a Múzeumi sétányt, ahol sok más mú-

zeum mellett a Jósa András Múzeum és a
Kállay Gyûjtemény munkatársai gyermek-
foglalkoztatókat tartottak.

A hõség végigkísérte a programsoroza-
tot, ezért az igazi forgatagi hangulat a késõ
délutáni óráktól jellemezte a rendezvényt,
s ekkor élénkült fel igazán a nyíregyházi
sátor is. A LEGO-sarok a gyerekek kedven-
ce volt, s amíg a kicsik a kockákkal ját-
szottak, szüleik böngészgethették a váro-
si kiadványokat.

Romániában szeretik
a magyar fürdõket

– Több éve visszatérõ vendégei vagyunk
a Magyar Napoknak, a kolozsváriak nagy
része járt már Nyíregyházán, ismerik, s
kedvelik az attrakcióinkat. Követik az ál-
latpark fejlesztéseit, sokan várják már a
Jégkorszak nyitását. Romániában szeretik
a magyar fürdõket, így az Aquarius Élmény-
fürdõ iránt is élénk volt az érdeklõdés, töb-
ben tervezik utazásukat még az elkövet-
kezõ két hétben – tájékoztatta szerkesz-
tõségünket Furkóné Szabó Marianna, a
TDM ügyvezetõje.

Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
Nyíregyháza Megyei Jogú Város Önkormányzata vagyonának meghatározásá-

ról, a vagyon feletti tulajdonjog gyakorlásának szabályozásáról szóló 48/2012. (XII.
14.) önkormányzati rendeletének vonatkozó paragrafusai, továbbá a rendelet 3.
számú mellékletének, a Versenyeztetési Szabályzat vonatkozó pontjai alapján nyílt,
kétfordulós pályázati eljárás keretében ÉRTÉKESÍTÉSRE MEGHIRDETI az önkor-
mányzat tulajdonában álló alábbi ingatlanokat:

A licit induló ár az áfát tartalmazza.
Az elsõ fordulóban a részletes pályázati kiírás szerinti tartalmú pályázat 2023.

augusztus 29. napján (kedd) 12.00 óráig nyújtható be.
A második fordulóban, a versenytárgyalásra a részletes pályázati kiírásban meg-

határozott idõpontban kerül sor.
A kiíró fenntartja magának azt a jogot, hogy az eljárás bármely szakaszában a

felhívást indoklás nélkül visszavonja, vagy a pályázatot eredménytelennek nyil-
vánítsa.

A részletes pályázati kiírás – melyben foglaltak ismerete és betartása az érvé-
nyes pályázat benyújtásának elengedhetetlen feltétele – átvehetõ a Polgármesteri
Hivatal Vagyongazdálkodási Osztály Nyíregyháza, Kossuth tér 1. „D” épület
I/150. sz. irodahelyiségében vagy letölthetõ a varoshaza.nyiregyhaza.hu honlap-
ról. További információ kérhetõ személyesen vagy telefonon (42/524-540; 42/524-
524/334 m.) ügyfélfogadási idõben.



Nem jelenthet gondot az üzem energiaellátása, a cég zöldmegoldásokban gondolkodik,
s a termelés vízigényének 90%-át „szürkevízbõl” fedezné, újrahasznosítva a szennyvizét

Egy hónapja köztudott a budapesti bejelentés, majd a
másnapi, nyíregyházi részletezõ sajtótájékoztatót köve-
tõen, hogy új befektetõvel gazdagodik a Nyíregyházi Ipa-
ri Park. Az elmúlt idõszakban 650 hektárral bõvült terü-
leten – melynek fejlesztésére szintén jelentõs forrást biz-
tosított a kormány – sorban a harmadikként érkezett a
kínai Sunwoda. Az akkumulátorgyártó cég kapcsán több
fórumon merültek fel kérdések, s bár ezek egy részére a
bejelentés óta nyilvános és elérhetõ a válasz, igyekeztünk
bõvíteni, melyben Bartók Dávid, a Nyíregyházi Ipari
Park Nonprofit Kft. ügyvezetõjének segítségét
is kértük. A legfontosabb kérdések a gyár(ak)
energiaellátása, víz- és szennyvízkezelése,
illetve a munkaerõ.

Mindenekelõtt érdemes újra, sokadszor
is eloszlatni azt a teljesen téves, az elmúlt
hetekben elterjedt szóbeszédet, miszerint ez
már a harmadik „aksigyár”, ami Nyíregy-
házára érkezik.

Mindhárom gyárnak más a
profilja

– Az elmúlt egy évben három bejelentés volt a Külgaz-
dasági és Külügyminisztériumban. Tavaly nyáron vált biz-
tossá, hogy nálunk fektet be a dél-koreai W-Scope, amely
szeparátorfilmet fog gyártani. Ez az elektromos autók ak-
kumulátorainak egy része, de egyáltalán nem „aksigyár”,
ahogy sokan gondolják. Ez már valóban épül, hiszen meg-
szerezte a szükséges engedélyeket, és az M3-as autópá-
lyáról, a Nagykálló felé vezetõ szakasznál jól látszik bárki
számára az építkezés. A másik a német Boysen, amely egy
hagyományosan BMW-beszállító cég. Õk is kapcsolódnak
az elektromobilitáshoz, s nyilván nem véletlenül válasz-
tották Nyíregyházát: az akkumulátorokhoz készítik majd
a fém tartó- és takarólemezeket. Nagyon leegyszerûsítve
úgy is fogalmazhatnánk, hogy az egyik mûanyaggal, a
másik fémmel foglalkozik, s csak a harmadik, a kínai
Sunwoda gyárt komplett akkumulátorokat, az Európai Unió
alapelvárásaihoz igazodó zöldátállás jegyében. Megjegy-
zendõ: a bejelentésen is elhangzott, hogy a cég legmoder-
nebb gyárát építi majd fel Nyíregyháza határában, ennek
szellemében talán felesleges elõzetesen a hangulatkeltés 
– kezdte a tájékoztatást Bartók Dávid.

100%-ban zöldáram!

– Partnerségünk alapvetõ eleme, hogy ügyeljünk egy-
más értékeire, így Magyarország legszigorúbb alapel-
vei és normái szerint fogunk mûködni. Ez magában fog-
lalja a környezet védelmét; ezért fenntartható gyárat
fogunk építeni. 100%-ban zöldáramot szerzünk be,
napelemparkot telepítünk, miközben tisztítjuk és újra-
hasznosítjuk szennyvizünket – fogalmazott Dai Zhihua,
a Sunwoda alelnöke július 27-én, Budapesten.

Fenntartható gyár, megújuló energia-
forrásokkal

Különbözõ platformokon lehet olvasni arról, hogy az
egyik fontos kérdés az energiaellátás. Vajon hogyan lesz
ez megoldva? – Régóta nyilvános, hogy a kínai cég nem-
csak a magyar környezetvédelmi elõírásoknak, hanem más
nemzetközi elvárásoknak is igyekszik megfelelni, hogy a
gyár mûködése fenntartható, a környezetre gyakorolt ha-
tása pedig a lehetõ legkisebb legyen. Úgy fogalmaztak,
hogy a gyár 100 százalékban megújuló energiaforrások-

ból fedezi majd a fogyasztását: napenergia-termeléssel,
zöldáramvásárlással, eredetgaranciákkal és egyéb megol-
dásokkal, miközben a vállalat folyamatosan vizsgálja a
további zöldenergiák felhasználásának lehetõségeit. Egy
ilyen volumenû beruházás esetében számos olyan felület
alakul ki, melyekre napelemek telepítése lehetséges, mint
például a gyártócsarnokok teteje, telken belüli felületek.
Amit már biztosan tudunk, hogy 20–30% lesz a napelem-
bõl származó energia aránya – fogalmazott.

Az alállomás nem egyenlõ a
termeléssel

Egy sajtótájékoztatón viszont ellent-
mondásokat véltek felfedezni, hiszen
arról is megjelentek információk, hogy
terveznek egy 500 megawattos alállo-
mást a Déli Ipari Parkba, míg egy másik
szerint gázerõmûvekben is gondolkod-
nak. Hogy érnek össze az információk?
– Ezek nem ellentmondások, hanem
egyébként hiteles, de félinformációk,
összekeverve. Amikor ugyanis az úgyne-

vezett NYIP2 alállomás megépítésérõl be-
szélt a nemrégiben megjelent interjúban dr. Podlovics
Roland alpolgármester – mely 557
megawatt teljesítménnyel fogja
segíteni az áramszolgáltatást
nagy- és középfeszültségen –,
akkor nem egy beruházásról
szólt, hanem az ipari park
komplex fejlesztésérõl. Fon-
tos kiemelni, hogy a NYIP2
alállomás megépítése a fizi-
kai infrastruktúrát jelenti, ami
nem egyenlõ azzal, hogy hol
„termelõdik meg az áram”,
milyen forrásból érkezik. Egy
cég és az energiakereskedõ
közötti szerzõdésen alapul,
hogy a villamos energia, amit egy cég használ, az például
a Paksi Atomerõmûbõl, egy gázerõmûbõl vagy egy szél-
erõmûbõl érkezik. Illetve azt se felejtsük, hogy a NYIP2
alállomás nem egy cég kiszolgálására épül, hanem a teljes
ipari parkra – tisztázta az ügyvezetõ.

Az ipari park komplex fejlesztése zajlik

– Az is közismert ugyanis, hogy 2023 júliusában meg-
jelent egy kormányhatározat, mely a korábbi 54 mellé
újabb 138 milliárd forintot biztosít több ütemben váro-
sunknak a Déli Ipari Park teljes kiépítésére. Tehát glo-
bális infrastruktúra-fejlesztésrõl van szó, aminek még
rengeteg eleme van. Errõl szintén részletesen nyilatko-
zott az elmúlt hetekben dr. Kovács Ferenc polgármes-
ter, miután a tények megjelentek a Magyar Közlöny-
ben. Az is régóta ismert információ, hogy a korábbi, 130
hektáros ipari park betelt – ott, ahol az Electrolux az
idei bezárásával 600 ember munkahelyét szünteti meg...
–, és a 2019-es, egyhangú közgyûlési döntés alapján
elfogadott Befektetésösztönzési Stratégia lényege a gaz-
daságfejlesztés, melynek alapja új befektetõk vonzása,
kiajánlható ipari területek fejlesztése. A kormány a te-
rület bõvítésében is segített, a korábbi 130 mellett újabb
650 hektárral bõvült a gazdasági övezet. Most is zajla-
nak tárgyalások, és a kormány többször kinyilvánította
ennek a régiónak a tudatos fejlesztését – részletezte
Bartók Dávid.

„Világítótorony”, csúcstechnológiával

S hogy milyen szintû az a technológia, amellyel –
ahogy Budapesten fogalmaztak – beruházásukkal Nyír-
egyháza az autóipar globális térképére kerül? – Itt is a
Sunwoda alelnökének kijelentése a mérvadó. Dai Zhihua
azt mondta, hogy „világítótorony” gyárat építenek. Az
ipari 4.0 technológiák, így a mesterséges intelligencia
és az IoT ötvözése az üzem napi mûködésében párat-
lanná teszi majd ígérete szerint nyíregyházi gyártóbázi-
sukat a világon. Évtizedek óta léteznek nagyon komoly
foglalkoztatók a vármegyében és Nyíregyházán, jelen-
tõs ipari kibocsátással. Vajon hány esetben volt égetõ
alapkérdés, hogy a kiemelt munkahelyteremtõ beruhá-
zások mibõl, honnan oldják meg az energiaellátásukat?
Minden üzemnek van energiaszükséglete, ez a cég
csúcstechnológiával érkezik.

A helyiekre számítanak elsõsorban

– Õszintén remélem, hogy miután a nyíregyháziak meg-
ismernek minket és mûködésünket, csatlakoznak hozzánk,
hogy együtt írhassuk tovább a Sunwoda történetet. Ez vo-
natkozik a helyi beszállítókra és a jövõbeli alkalmazottak-
ra egyaránt. Támaszkodunk rájuk, számítunk rájuk, és öröm-
mel tesszük õket a Sunwoda ökoszisztéma és család tagja-
ivá – így fogalmazott Dai Zhihua a Külgazdasági és Kül-

ügyminisztériumban július 27-én tartott köszöntõjében.
A Sunwoda alelnöke azt is hozzátette, céljuk továbbá
a helyi oktatási intézményekkel, így a Nyíregyházi
Egyetemmel és a helyi Szakképzési Centrummal való
szoros együttmûködés.

A fiatalok megtartása jövõnk záloga

Mindez ahhoz kapcsolódik, amit dr. Kovács Ferenc
polgármester hangsúlyozott korábbi interjúkban és a
hivatalos bejelentésen is: – Munkaerõ, és a beszállí-
tók tekintetében a cég helyiekre szeretne támaszkod-
ni, ami nagy segítség lehet ahhoz – s a jövõnket je-

lenti –, ha a képzett, karrierre vágyó fiataljainkat és az
idõsebbeket itthon tudjuk tartani, vagy haza tudjuk hívni
– mondta, s mindehhez világszínvonalú munkahelyeket
kell teremteni.

Nem szabad leállni a munkahely-
teremtéssel! – 23 ezer álláskeresõ

S még valami: a polgármester többször nyomaté-
kosította, hogy nem lehet leállni a munkahelyterem-
téssel, intõ példa erre az Electrolux idén bejelentett
leépítési terve. Ez 600 családot érint, s bármikor, bár-
mely gyárral megtörténhet, nincsenek garanciák. S
noha a munkanélküliségi mutatók jól alakultak az
elmúlt bõ évtizedben, még mindig 23 685 álláske-
resõ van a megyében, ami jelzi: van munkaerõ-tar-
talék.

Zöldátállás, stratégiai váltások

Ezzel párhuzamosan jól látszik, hogy elképesztõ
gyorsasággal fejlõdik a technológia, amely – köszön-
hetõen az Európai Unió elvárásainak is – a zöldátállás
jegyében az elektromobilitáshoz kötõdik. Szemléletes
példa a német Boysen cég esete, mely szintén Nyír-
egyházán építkezik. Eddig BMW-beszállítóként kipu-
fogókat gyártottak a prémium autómárka számára. Ám

Bartók Dávid

Dr. Podlovics Roland
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a „villanyautókra” való áttéréssel nekik is stratégiai
váltást kellett végrehajtaniuk, így az akkumulátorok-
hoz fognak majd fém tartó- és takarólemezeket gyárta-
ni városunkban.

„Ez határozza meg, hol lesz gazdasági
növekedés”

– Akik az ilyen beruházások ellen érvelnek, komo-
lyan gondolják-e azt, hogy nekünk, magyaroknak az
lenne az érdekünk, hogy ezek a modern technológiával
mûködõ, a gazdaság növekedését hosszú távon biztosí-
tó gyárak, amelyek több ezer embernek adnak munkát,
valóban más országok területén jöjjenek létre, és más
országok húzzanak belõlük hasznot? – tette fel a kér-
dést a budapesti bejelentésen Szijjártó Péter külgazda-
sági és külügyminiszter.

Felelõsségvállalás a nyíregyháziakért

– Szeretnénk, ha a közösség tagjaiként tekintenének
ránk, akik kifejezetten a helyi lakosság igényeire szabott
fejlesztéseken keresztül adnak a közösségnek. Ez egy olyan
partnerség lesz, amelybõl minden fél tanulhat és boldo-
gulhat, ezért a várossal együtt kidolgozzuk a vállalat társa-
dalmi felelõsségvállalás stratégiáját – ez az idézet újra a
Sunwoda alelnökétõl származik. Ennek keretében támo-
gat majd olyan helyi közösségi kezdeményezéseket, mint
például a közterület-fejlesztések, a megújuló energiára való
átállás, a tömegsport, az oktatás, a környezet- és termé-
szetvédelem, vagy a szociális és az állatok jóllétérõl gon-
doskodó programok.

Tisztítás, újrahasznosítás:
vizet szinte csak kézmosásra

– Tisztítjuk és újrahasznosítjuk szennyvizünket – szö-
gezte le a kínai akkumulátorgyártó cég alelnöke a júliusi,
beruházást bejelentõ sajtótájékoztatón. A Nyíregyházára
települõ, iparágában világszinten TOP10-es vállalkozás a
valaha volt legmodernebb gyárát építi meg városunkban.

Az eseményen Szijjártó Péter miniszter megerõsítette, a
Sunwoda számára a környezetvédelem kiemelten fontos,
a gyár teljes vízigényének 90 százalékát tisztított szenny-
vízbõl fogják biztosítani, és pusztán kézmosási, ivási és
egyéb hasonló célokból fognak ivóvizet felhasználni, rá-
adásul szennyvíz-elõkezelõt is építenek. A Sunwoda saj-
tóközleményében hangsúlyozta, a gyár által termelt
szennyvizet üzemen belül elõkezelik és a magyar jogsza-
bályokban elõírt sztenderdekhez képest magasabb minõ-
ségben engedik a helyi csatornarendszerbe. Ezt a vizet a
nyíregyházi szennyvíztisztító a város szennyvizével együtt
kezeli, majd ún. szürkevízként bocsátja a Sunwoda ren-
delkezésére. A cél az, hogy a termelés vízigényének 90
százalékát ebbõl a vízbõl fedezzék.

Mi az a szürkevíz?

A szürkevíz részlegesen tisztított, már felhasznált, így
lakossági felhasználásra nem alkalmas víz, ami más, pél-
dául ipari célokra még felhasználható. A szürkevíz jel-
lemzõen enyhén szennyezett, elnevezése pedig nem a
víz színére, hanem a fekete (erõsen szennyezett, akár
ürüléket is tartalmazó) és a fehér (ivóvíz) megjelölés
közötti átmenetre utal.

Elõkészítés, tervezés jogszabályok
alapján

Egy beruházás a helyszín kiválasztását követõen az en-
gedélyezési dokumentumok összeállításával, tervezéssel
folytatódik. Nincs ez másképp a Sunwoda esetében sem,
jelenleg az egységes környezethasználati engedélyhez
(IPPC), az iparbiztonsági engedélyhez (SEVESO) szüksé-
ges dokumentáció elõkészítése, összeállítása zajlik,  vala-
mint a tervezési folyamat. Ezen dokumentációk összeállí-
tását szakemberek, szakcégek végzik, figyelembe véve a
magyar, illetve az európai uniós jogszabályokat, elõíráso-
kat. Az engedélyezési folyamatok menetét, határidejét jog-
szabály határozza meg, így a dokumentációk benyújtása
után ezen „hatósági idõszak” veszi kezdetét.

Tervezik a hatékony megoldásokat
A témában korábban több ízben nyilatkozott dr. Podlovics

Roland gazdaságfejlesztésért felelõs alpolgármester is, aki ki-
emelte, a kormányzat által biztosított 138 milliárd forintos tá-
mogatás részét képezi ennek a kérdésnek a megoldása is. –
Alaphelyzetben benne van a tervekben a kettes szennyvíztisz-
tító teleptõl a tisztított szennyvíz szállítására alkalmas csõveze-
ték kiépítése az ipari parkig. De ehhez további fejlesztések
várhatóak a betelepülõ cégek mûszaki megoldásai, megismert
paraméterei, valamint az egyre fejlõdõ, modern technológiák
megjelenése miatt, az irányelvek és törvények maximális fi-
gyelembe vételével. Ahogy az korábban is elhangzott, jelen-
leg is zajlik az ipari parkot kiszolgáló infrastruktúra tervezése
több ütemben. A cél, hogy mire ezek a gyárak üzembe helye-
zõdnek, a rendszer a fejlesztésekkel együtt alkalmas legyen rá.
Ezen is dolgozunk most – fogalmazott az alpolgármester.
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A TBC gyógyítása Magyarországon: poszter-vándorkiállítás
„Lélegzet metszõ tûzben” címmel nyílt poszter-ván-

dorkiállítás a Szabolcs-Szatmár-Bereg Vármegyei Okta-
tókórház Nyíregyházi Jósa András Tagkórházában. A ki-
állítás a tuberkulózis elleni küzdelem világnapjához kap-
csolódik, célja a figyelemfelhívás, hiszen napjainkban is
jelen van még ez a pusztító kór.

Figyelemfelhívó jelleggel indította útjára a kiállítást a
Semmelweis Orvostörténeti Múzeum, az Országos Korá-
nyi Pulmonológiai Intézettel együttmûködésben. A kiállí-
tás az ország 11 kórházában lesz látható, az egyik állo-
mása a Nyíregyházi Jósa András Tagkórház. – A roll-up
bemutató alapját lényegében egy kiállítás képezi, ame-
lyet 2022-ben sikerült bemutatni az Orvostörténeti Múze-
um idõszaki kiállításaként. Tavaly volt 140 éve annak, hogy
Robert Koch 1882-ben kimutatta a TBC kórokozóját és
sikerült neki bemutatnia Berlinben, amivel új dimenzióba
helyezte a tuberkulózisról való gondolkodást – emelte ki
dr. Szabó Katalin PhD, a Semmelweis Orvostörténeti
Múzeum fõmuzeológusa.

Három hétig látható

A kiállítás a tuberkulózis elleni küzdelem világnapjá-
hoz kapcsolódva indult útjára, a poszterek bemutatják a
TBC magyarországi gyógyításának történetét. – Nagyon
bízom abban, hogy az a három hét, ameddig ezek a posz-
terek intézményünkben lesznek, lehetõséget adnak sok

munkatársunknak, betegeinknek, látogatóinknak, hogy
megálljanak egy-egy percre és sok érdekes, valamint hasz-
nos információt szerezzenek ezen a területen – mondta el
dr. Szûcs Attila, a Szabolcs-Szatmár-Bereg Vármegyei
Oktatókórház fõigazgatója.

Még figyelni kell rá

A vándorkiállítás egyik fõ célja felhívni a figyelmet arra,
hogy a TBC megállítása óriási lépés volt az orvostörté-
netben, de még mindig figyelni kell rá. – Az ’50-es évek-
ben még ötvenezren szenvedtek tuberkulózisban és tízez-
ren haltak meg ennek következtében. Napjainkban, pél-
dául 2020-ban 370 új megbetegedést és 16 halálesetet
számolhattunk. A világban még mindig egy jelenlévõ,

pusztító kór, évente másfél millióan halnak meg benne, a
számok azt üzenik, hogy továbbra is ébernek kell lennünk
– emelte ki dr. habil. Bogos Krisztina PhD, az Országos
Korányi Pulmonológiai Intézet fõigazgatója.

A vármegyében ritka

A kiállítás megnyitóján Farszki Éva osztályvezetõ fõor-
vos kiemelte, büszkék lehetünk Korányi Frigyesre és mun-
kásságára, valamint arra, hogy az elõdeinknek köszönhe-
tõen, jelenleg a ritka betegségek közé sorolható várme-
gyénkben a TBC. – A Pulmonológiai Osztályon megválto-
zott arculattal kezeljük a betegeket, jelenleg négy fertõzõ
TBC-s betegünk van, ebbõl kettõ rezisztens, multi rezisz-
tens, illetve XDR rezisztens tuberkulózis, ami új feladatot
jelent a számunkra – mondta el dr. Farszki Éva, a Nyír-
egyházi Jósa András Tagkórház Pulmonológiai Osztályá-
nak osztályvezetõ fõorvosa. A rendezvényen jelen volt a
WHO Budapesti Központjának szakértõje is, aki hangsú-
lyozta, hogy a WHO nevében elismerését fejezi ki a Sza-
bolcs-Szatmár-Bereg Vármegyei Oktatókórháznak és ve-
zetõségének. – Nagyon hálásak vagyunk a kórháznak, a
vezetõségnek és az egészségügyi dolgozóknak, hogy több
éven keresztül segítettek itt egy pilot projektet, amelynek
keretében a TBC-nél teszteltük azt, hogy amikor a finan-
szírozás, az ellátás és a klinikai irányítás oldaláról egy-
szerre nyúlunk ehhez a kérdéshez, akkor milyen szép ered-
ményeket lehet elérni – mondta el dr. Szigeti Szabolcs.
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Csonka András – vagy ahogyan a legtöbben becézik:
Pici – visszajáró vendég Nyíregyházán: adventi rendez-
vénytõl a Nagyszínpadon át a Rózsakert Szabadtéri Szín-
padig számos helyen megfordult. Legutóbb tavaly május-
ban a Rövidzárlat elõadásról beszélgettünk, most a Hõ-
guta adta az apropót.

A nyári fellépéseinek még nincs vége, de már új dara-
bot próbál a Játékszínben, persze azért jutott idõ az inter-
júra is.

– Milyen emlékeid vannak Nyíregyházáról, illetve a
VIDOR Fesztiválról?

– Nagyon kellemesek. Több alkalommal léptem már
ott fel különbözõ társulatokkal, így a Játékszínnel és a Ve-
res1 Színházzal is. A legemlékezetesebb egy két évvel
ezelõtti élmény: a Nagyvárosi fények címû elõadással hat
díjat nyertünk! Megkaptuk például a különdíjat a legki-
emelkedõbb csapatmunkáért, amely azért értékes, mert
az elõadás minden közremûködõje (köztük például az
öltöztetõk és a technikai személyzet) együtt érdemelte ki
a kiemelkedõ csapatmunka elismeréseként.

– Ezúttal a Veres1 Színház társulatával érkezel a Ró-
zsakert Szabadtéri Színpadra. A Hõgutát miért ajánlod a
közönségnek?

– Nehéz egy vígjátékról elõre beszélni, s kedvet csinál-
ni anélkül, hogy az ember lelõné a poént, elárulná a sava-
borsát, fordulatait. Annyiban mindenképpen izgalmas,
hogy a Hõguta nem csupán egy vígjáték, hanem krimi is.
Azt azért megsúgom, hogy a színészek mellett bizonyos
táskák is fõszereplõvé válnak... Nagyon mai, nagyon friss,
mindemellett nagyon vicces darabról van szó, amely tar-
togat izgalmakat és jó kis csavarokat is. Mondhatjuk: egy
jegy áráért több mûfajt kap a nézõ. Nagy örömömre szol-
gál, hogy újra együtt játszhatok Mihályfi Balázzsal, s egyéb-
ként is kiváló kollégákkal lépünk színpadra.

– Ebben az elõadásban idõsödõ sorozatszínészt alakí-
tasz. Mennyire hasonló az õ helyzete a tiédhez?

– Alapból úgy gondolom, nincs olyan, hogy sorozatszí-
nész, szinkronszínész, satöbbi. Színész van, aki játszik
sorozatokban, filmekben, színházban, vagy éppen szink-
ronizál. Annyi hasonlóság van az általam megformált
Howard Green és közöttem, hogy pályafutásomat a Famí-

A Hõgutától a Hölgyválaszig
Csonka András a pihenés mellett nyáron is gyakran fellép, a VIDOR Fesztiválon a Hõgutában láthatjuk

lia Kft. vezette be, szakmai életem elsõ nagy felívelése
ennek a sorozatnak köszönhetõ, amit soha nem felejtek
el, mindig is büszkén vállalom. Azóta, hála istennek, miu-
tán szabadúszó vagyok, elég sokfelé dolgoztam, most is
több színházzal állok kapcsolatban.

– Green figurája, habitusa mennyire áll közel hozzád?
– Nagyon szeretem, bár a karaktere és elgondolása sa-

ját magáról, s – valljuk be õszintén, nem túl jelentékeny –
tevékenységérõl, jelentõsen eltér az én habitusomtól. Õ
ugyanis a valósággal ellentétben úgy éli meg helyzetét,
mintha iszonyatosan nagy sztár volna. Ez az énkép és gon-
dolkodásmód távol áll tõlem. De Green éppen ettõl szó-
rakoztató, hogy a semmit is fel tudja úgy tupírozni, mint-
ha valami lenne. Környezete pontosan tudja, mennyit ér,
mit ért el, s eszerint kezeli õt. Green viszont buborékban
él, elképesztõen sikeresnek tartja karrierjét. Éppen ezért
vicces a sztárkodása, ezt az allûrt én soha nem venném
fel.

– Jutott idõd a nyaralásra, kikapcsolódásra?
– Annyiban nehéz a helyzetem, hogy szabadúszóként

alkalmazkodnom kell a színházakhoz, ha fellépés van,
nem hagyhatom ki. Igyekszem sort keríteni a kikapcsoló-
dásra, idén is elmentem egy hétre barátokkal, hajóútra. És
ott a Balaton, ami szent, rendkívül fontos számomra az a
pár nap, amikor a családommal vagyok. Az unokaöcsé-
mék Londonban élnek, a nõvéremék Szegeden, így a ka-
rácsony mellett a nyár az az idõszak, amikor személye-
sen tudunk találkozni.

Nagyon szeretnék úgy élni, ahogy nem tudok. Vakáci-
ózni, mint diákkoromban... Már az is boldoggá tesz, ha
szép, napos az idõ, mint most. Számomra az az igazi,
amikor süt a nap és kánikula van! Már elõre utálok min-
dent, ami ezzel ellentétben szürkeség, nyirkosság és hi-
deg. Ilyen klímában szeretnék élni mindig, mert olyan,
mintha nyaralnék, még akkor is, ha tegnap a próbákkal
elkezdõdött az újabb színházi évad. De kicsit még nyár
van, és itt a VIDOR Fesztivál! Remélem jó idõ lesz szep-
tember elsején, a Rózsakertben a Hõguta produkciónk
idején, úgy lenne az igazi!

– A közelmúltban Járai Mátéval, majd Hegedûs D. Gé-
zával beszélgettem. Õk is elfoglaltak, s azt vallják, hogy
némi pihenésre és énidõre szükség van, bármennyire sze-
retik a munkájukat.

– Valóban kell, kellene az énidõ. Ugyanakkor be kell
vallani, hogy nem lehet mindig megvalósítani, mert alkal-
mazkodnunk kell az elõadásokhoz, társulatokhoz. Persze
az is igaz, hogy a fellépések nyáron is izgalmasak, legyen
szó színházról vagy egyéb rendezvényrõl. Mostanában
adódott pár alkalom, amikor a csodálatos Korda György/
Balázs Klári házaspár élõzenekaros turnéjának néhány
állomásán vendégmûvészként felléphettem. Ilyenkor – ha
úgy tetszik – elõzenekar vagyok, s ezt büszkén vállalom,
szeretem. Megalapozom kicsit a hangulatot, aztán jön-
nek õk. Szerencsére sehol nem mondták, hogy mit kere-
sek a színpadon, mert õk Kordáékra várnak... Mindeköz-
ben azt is megtapasztalom, mekkora tömegeket tudnak
megmozgatni.

– Az elõttünk álló évadban milyen kihívások, felada-
tok várnak?

– Elindult tegnap a Hölgyválasz próbafolyamata a Já-
tékszínben, nagyon izgalmas világpremier. A filmtörténet
kultikus darabja (Richard Gere és Jennifer Lopez fõsze-
replésével) a világon elõször itt, általunk kerül színpadra,
október hetedikén mutatjuk be. Szente Vajk készítette a
színpadi adaptációját és õ rendezi. Utána pedig az Orlai
Produkcióval kezdek próbálni. Ami különösen izgalmas
számomra: Máté Gábor rendezi, nagyon várom, hogy
együtt dolgozhassunk. A kortárs magyar darab a rendszer-
váltás nyûgét-baját dolgozza fel.

(Szerzõ: Kováts Dénes)
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Fatum:  új játékosok, új mez és új szezon

Egyéni csúcs az atlétikai világbajnokságon
Öt nyíregyházi sportolónak szurkolhattunk az atléti-

kai világbajnokságon. Helebrandt Máté új egyéni csúccsal
a 23. (1:21.16) helyen ért célba Budapesten, a nyitóna-
pon. A verseny egy vihar miatt a tervezettnél két órával
késõbb kezdõdött a Hõsök terén. Máténak a helyszínen
is sok nyíregyházi szurkolt.

– Nagyon örülök az idõeredménynek. Csak májustól
készültünk a 20 km-es távra, elõtte a 35 volt tervben. Ha-
zai közönség elõtt 1 percet javítani az egyéni csúcson fe-
lejthetetlen élmény. Az utolsó körökig az országos csú-

cson belül voltam, de a magas páratartalom kellemetlen
volt, és nem akartam kockáztatni. 2006 óta versenyzek,
de ilyen hangulat eddig sehol sem volt – mondta Hele-
brandt Máté.

A nyíregyházi Tóth Balázs a 35. helyen végzett a férfi
súlylökés selejtezõjében 17.37 méterrel a világbajnoksá-
gon. A legjobbat a brazil Darlan Romani érte el 22.37-tel.

Boros Bence a 100 méteres síkfutásban 10.70-es ered-
ménnyel második lett futamában, és továbbjutott! Az esti
futása során ismét 10.70-et teljesített, mellyel nem jutott
döntõbe.

– Tudtam, hogy többen lesznek a lelátón, mint délelõtt,
de erre a fogadtatásra nem számítottam. Most nem érde-
kel az idõ. Az, hogy ugyanannyit futottam, mint délelõtt,
ez per pillanat a legkevésbé sem érdekel. Jó lenne, ha
minden magyar bajnokságon legalább fele annyi ember
kijönne, mint ma, akkor sokkal izgalmasabb lenne min-
den ob – mondta Boros Bence.

Diszkoszvetésben Szikszai Róbert 60.64-es eredmény-
nyel csoportjában 14., összetettben 30. lett, és nem jutott
a fináléba. Vasárnap nõi diszkoszvetésben Kerekes Dóra
54.41-gyel nem jutott tovább a selejtezõbõl.

(Szerzõ: Dankó László)

Helebrandt Máté

Tóth Balázs

Boros Bence

Készül a bajnoki idényre a Fatum Nyíregyháza. A nõi
röplabdaegyüttes szeretne idén a bajnokságban és a ku-
pában is dobogón végezni.

Már az új felsõben vettek részt a Fatum Nyíregyháza
játékosai a nõi röplabda klub sajtótájékoztatóján. Az új
szezonban Dorko szerelésben játszik majd az együttes.
Rigler Zsolt a cég képviseletében elmondta, a szövetség-
gel kötött együttmûködés után a Nyíregyháza az elsõ klub-
csapat a nõi röplabdában, mely Dorkóban lép pályára.
Nemcsak a szerelés lesz új, hanem a játékosok között is
sok új arc van. A keretet igyekezett a vezetés minél hama-
rabb kialakítani.

Mást is játszhat majd egy kicsit a csapat mint korábban.
A most zajló Európa-bajnokság megmutatta, milyen irány-
ba tart a modern röplabda.

– Nagyon gyorsan játsszák a röplabdát a csapatok, jó
védekezési rendszerekkel. Hosszabbak a labdamenetek
is, és arra kell felkészíteni az együttest, hogy minél job-
ban védekezzen. Erre építve kell a támadásokat indítani,
errõl szól a modern röplabda. Ebben sokat kell fejlõdnie a
magyar röplabdának, fõleg utánpótlás szinten. Ha ez si-
kerül, el lehet érni, hogy felnõttként ugyanolyan gyorsak
és ügyesek legyenek, mint a külföldön nevelkedõ játéko-
sok – mondta Tomás Varga vezetõedzõ.

A játékoskeret kialakításánál fontos volt, hogy a saját
nevelésû fiatalok mellett rutinosabb légiósok legyenek.
Nina Kocic játszott korábban Lengyelországban, Romá-

niában és Franciaországban is, a Szerb Kupában õ szerez-
te a legtöbb pontot.

– Fiatal csapatunk van, jó edzõvel, így jók a kilátások.
Még várunk néhány játékost, akik most a magyar, illetve a
kolumbiai válogatottban játszanak, velük kiegészülve még
jobb lesz az együttes – mondta Nina Kocic.

A csapat a múlt héten kezdte a felkészülést, és fõként erõ-
sítõ edzések szerepelnek a programban. A válogatott játéko-
sok késõbb csatlakoznak a többiekhez, a keret pedig még
nem végleges, egy játékos még érkezhet a Fatumhoz. A bér-
letek árusítása a jövõ héten kezdõdik, és lesz kombinált bér-
let is a röplabda-, kosárlabda- és futsalmeccsekre, az áruk
nem változik a tavalyi évhez képest. Szeptemberben ismét
lesz pénzdíjas Fatum Kupa, melyre hazai és külföldi csapa-
tok egyaránt érkeznek.                       (Szerzõ: Dankó László)

– Tavaly Tomás Varga év közben érkezett mint vezetõ-
edzõ, és örökölt egy keretet, nem volt lehetõsége bele-
nyúlni. Már január-februárban viszont nyitott a piac, és
szerettük volna, ha a tavasz végére összeáll a csapat. A
szakmai stáb tudta, milyen anyagi lehetõségekkel rendel-
kezünk, ennek megfelelõen igazoltunk. A város, a támo-
gatóink továbbra is mellettünk állnak, mi pedig szeretnénk
mind a bajnokságban, mind a kupában dobogón végezni
– mondta dr. Mohácsi Máté, az Élsport Nonprofit Kft. ügy-
vezetõje.

Dr. Mohácsi Máté a sajtótájékoztatón

A nõi röplabdaegyüttes

Nyíregyháziak is kivették a részüket hazánk legjelentõsebb sporteseményébõl
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Az akadályversenyek megszállottja
Miután újra elbánt a hurrikánnal, nekivágott az éjszakai

sprintnek is a nyíregyházi spartanos

A nõk nagy része rajong a divatos cipõ-
kért, a szép ruhákért, a különleges ékszere-
kért és a kozmetikumokért, és olyan is akad,
akit a mászás, a kúszás, a függeszkedés, a
cipelés, a húzás és a gördítés hoz lázba, oly-
kor tûzön, vízen, sáron, s dróton keresztül.
A nyíregyházi Suga Tímea nélkül szinte már
aligha rendeznek Spartan Race versenye-
ket Magyarországon. 2018-ban indult elõ-
ször akadályversenyen amatõrként, mára
pedig rutinos spártai harcos lett belõle.
Olyannyira, hogy a váci versenyen miu-
tán a 74 éves Luival beért a célba, elbánt
a hurrikánnal és az éjszakai sprintet sem
hagyta ki, mindezt 24 óra leforgása alatt.

Szinte mindenki életében elõfordul leg-
alább egyszer, hogy tehetetlenségében nem
tud mást tenni, csak várni. Várni, hogy a
dolgok jobbra forduljanak. A Spartan-nagy-
követként ismert Suga Tímeát közel egy éve
tiltották el a versenyzéstõl egy súlyos tüdõ-
betegség miatt. Neki azonban úgy hiányoz-
tak már az akadályok, mint másnak a víz
egy forró nyári napon, így ahogy zöld utat
kapott orvosától, olyannyira belevágott a
versenyzésbe, hogy 24 óra leforgása alatt
3 futamot is teljesített.

– A közelmúltban Vácott rendezték meg a
Spartan Sprintet, amelyen a hosszúra nyúló
betegségem után én is elindulhattam. Az elsõ

futamot a 74 éves Kõszegi Lajossal teljesítet-
tem, akirõl egyébként azt kell tudni, hogy Ma-
gyarország egyik legidõsebb spartanosa. Ezt
követõen, néhány órányi szünet után elin-
dultam a Hurricane Heat nevû futamon,
amelynek a lényege az volt, hogy nemcsak
fizikálisan, de mentálisan is megtörjenek. A
bokámhoz 6 kg-os kettlebellt láncoltak, a
Dunából megtöltött vedérrel kellett kato-
nai feladatokat teljesíteni. Amikor beértem,
éreztem, hogy van még bennem erõ, ezért
elindultam az éjszakai sprinten is.

Timi azt mondja, nem szeretné többet a
fotelbõl nézni a versenyeket, újra és újra ki
akar törni a komfortzónájából és már terv-
ben is van, hogy versenyezni fog Szlováki-
ában, Csehországban és nem hagyja ki a
hazai rendezésû futamokat sem. És ezt ta-
nácsolja másoknak is: soha nem késõ fel-
állni és újra „Élni”.

Nyíregyházi séták 4.
Gulyás Emil fotókiállítása.
Megtekinthetõ: augusztus 31-ig.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi
Könyvtár.

„Nõi képmások”
Markus Steiner festõmûvész kiállításának
finisszázsa.
Megtekinthetõ: augusztus 31-ig.
Helyszín: Váci Mihály Kulturális Központ.

Kiállítás
Leskovics András érmegyûjteményének ha-
vonkénti kiállítása az ókortól az 1990-es éve-
kig. Az ókor idõszaka (Jézus életével kapcso-
latos érmék, római érmék, indoszkíta érme)
kiegészítve bizánci érmékkel.
Idõpont: szeptember 1–30.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi
Könyvtár.

Udvarkerti esték – Történetek a tárlatokon
túl...
Idõpont: szeptember 1.
18.00 Antal Attila Beszélgetés egy lepkével
címû kötetbemutatója – társalgás Nagy Ba-
lázs irodalomtörténésszel.
19.30 Lev Toystore – Boros Levente – Dj set.
Idõpont: szeptember 2.
18.00 Tárlatvezetés – Csutkai, Fekete, Szék-
helyi – Ösztöndíj 2022.
19.30 Szabó Sándor – Bartus Zoltán Bubu –
Papp Csaba – modern zenei festmények.
Helyszín: Nyíregyházi Városi Galéria.

Képzõmûvészeti ösztöndíjasok tárlata
Nyíregyháza MJV 2022. évi képzõmûvészeti
ösztöndíjasai mutatkoznak be a Pál Gyula
Teremben. Csutkai Csaba fotómûvész, Fekete

Nóra textilmûvész és Székhelyi Edith festõmû-
vész közös tárlata.
Megtekinthetõ: szeptember 2-ig.
Helyszín: Pál Gyula Terem.

„Érzelmes absztrakt”
Bohdan Hubal festõmûvész, textilmûvész ki-
állítása.
Megtekinthetõ: szeptember 2-ig.
Helyszín: Nyíregyházi Városi Galéria.

XXXVII. Nemzetközi Ásványbörze és Ékszer-
kiállítás
Idõpont: szeptember 2. 10.00–18.00, szep-
tember 3. 9.00–16.00 óráig.
Helyszín: Váci Mihály Kulturális Központ.

Felhõben õrzött titkaink
Marik Sándor interjúkötetének bemutatója.
A könyv ajánlója: Jánosi Zoltán, a Magyar
Napló fõszerkesztõje.
Idõpont: szeptember 6. 16.30-tól.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Vá-
rosi Könyvtár.

A Dél Keresztje
Dr. Sipos László vetített képes elõadása – Bra-
zília, Argentína, Peru.
Idõpont: szeptember 7. 17.00 óra.
Helyszín: Városmajori Mûvelõdési Ház.

A Móricz Zsigmond Olvasókör találkozója
Pagonyi Szabó János: Vesd össze! címû ver-
seskönyvét mutatja be dr. Bihari Albertné. A
kötet verseibõl a szerzõ olvas fel. Kísérõprog-
ram: Szó-kép tárlat a könyv illusztrációit ké-
szítõ Beregszászi Szabó Tibor grafikáival.
Idõpont: szeptember 7. 16.00 óra.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Vá-
rosi Könyvtár.
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„Teljes kosztüm kötelezõ”
– Strandfürdõzés városunkban 6.

A sóstói strandfürdõ megnyitását követõen a város
színeit viselõ, piros-kék színû lobogó fogadta az egyre
nagyobb számban érkezõ fürdõzõket a bejáratnál. Már
a nyitás évében naponta át-
lagosan 250-en látogatták,
de ünnepnapokon 1600 je-
gyet is eladtak. A Kisvasutak
igazgatósága kedvezményes
kombinált jeggyel igyeke-
zett a forgalmát növelni,
amely az utazás mellett a
strandra való belépõjegyül is
szolgált.

Már 1932 nyarán felépült
a zenepavilon is, amelyet a
cserkészek zenekara avatott
fel, majd alkalmanként a le-
ventezenekar játszott klasszikusokat és táncszámokat
nagy sikerrel. Amikor nem volt élõ zenekar, akkor me-
gafonokból áradtak az aktuális slágerek a fürdõzõk szó-
rakoztatására, akik, ha megéheztek, Papp Lajos ven-
déglõjében egy pengõért ízletes strandebédet fogyaszt-
hattak el. Természetesen a csapolt sör és a fagylalt sem
maradhatott el. Az úszósport népszerûsítésére többször
tartottak vízipóló bemutatót és úszóversenyeket is.

A helyi lap az Alföld legszebb strandjának nevezte
a sóstóit, amelynek híre „már hét vármegyén túl a fõ-

városba” is eljutott. Nem csoda, hogy az Igrice csator-
nán túli szomszédos szõlõtelepeken, amelyek akkor még
Nyírpazony határához tartoztak, a telkek árai hamaro-

san megemelkedtek, de el-
keltek és lassan beépültek.

A város strandfürdõit be-
mutató sorozat végén álljon
itt a nyíregyházi államrend-
õrségnek a nyári fürdõzésre
vonatkozó rendeletének né-
hány szakasza 1933-ból:
„Undort keltõ, vagy ragá-
lyos beteg, vagy akiknek
nyílt sebük van, a fürdõt nem
látogathatják. Vetkõzni, öl-
tözni csakis zárt, külön a
nõk, külön a férfiak részére

fenntartott helyen szabad. Tizenkét éven aluliak csak
felügyelet mellett jelenhetnek meg a szabadfürdõkben.
Úgy a férfiak, mint a nõk a közerkölcsöt nem sértõ für-
dõruhát kötelesek használni. A felsõtestet nem takaró
fürdõruhában csak 12 éven aluli gyermekek fürödhet-
nek. Fürdõruhában szigorúan tilos a táncolás. Tilos a
strandfürdõk területén bárkit is beleegyezése nélkül
lefényképezni”.


